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Občankam in občanom občine Juršinci se ob izteku leta 1997 zahvaljujem za sodelovanje pri 
mojem delu, za finančno sodelovanje pri izvedbi vseh projektov, hvala občinskemu svetu, vaškim 
odborom, vsem društvom, KORK Juršinci, političnim strankam in g. župniku.
Ob božičnih in novoletnih praznikih želim vsem sreče, zadovoljstva in zdravja. Tako dobro 
sodelovanje pa si želim tudi v letu 1998.

Vaš župan Alojz Kaučič
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ALOJZ KAUČIČ ŽARNICA ZASVETILA ZAHVALA JESENI JANEZ PUH - 
DRŽAVNI SVETNIK V TREH ČLOVEK, IZUMITELJ,
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ALOJZ KAUČIČ - DRŽAVNI SVETNIK

Alojz Kaučič

Novembra smo volili predsednika države, 
ponovno je bil izvoljen Milan Kučan. Elektorji, 
ki so jih izvolili svetniki občinskih svetov, pa 
so volili člane novega državnega sveta.
V 7. volilni enoti, ki obsega območje bivše 
občine Ptuj je bil za državnega svetnika 
izvoljen Alojz Kaučič.
Alojza Kaučiča, ki se je rodil 29. maja 1951 na 
Ptuju, občanom občine Juršinci verjetno ni 
treba posebej predstavljati. Vseeno pa smo 
mu zastavili nekaj vprašanj.
Zakaj ste se odločili kandidirati za državnega 
svetnika?

NOVICE
Izdajatelj: Občinski svet občine Juršinci. 
Uredništvo: Alojz Kaučič, Martin Žajdela 
in Simon Toplak.
Glasilo prejemajo vsa gospodinjstva v 
občini Juršinci brezplačno.
Objavljene fotografije so last arhiva 
občine Juršinci in društev.
Javno glasilo NOVICE OBČINE 
JURŠINCI je vpisano v evidenco javnih 
glasil pod zaporedno številko 1413. 
Naslov uredništva: NOVICE, Juršinci 3/ 
b, 2256 Juršinci. Tel.: (062) 758-214. 
Časopis NOVICE izhaja v nakladi 700 
izvodov.
Po mnenju Ministrstva za kulturo 
Republike Slovenije št. 415 - 1267/96 z 
dne, 20.1.1997 spadajo Novice Občine 
Juršinci, med proizvode, za katere se 
plačuje 5 % davek od prometa 
proizvodov.
Lektor: Bojana Kolenko.
V.d. odgovornega urednika Zmagoslav 
Šalamun.
Tisk in oblikovanje: Štrakl d.o.o., Sv. 
Trojica.

Za kandidaturo sem se odločil predvsem zato, 
ker dobro poznam probleme v kmetijstvu, saj 
so starši kmetje, pa tudi sam se kot 
vinogradnik ukvarjam s kmetijstvom in 
negovanjem ter polnjenjem vin.
Že 22 let sem tudi obrtnik, zato poznam dobre 
in slabe strani obrtništva in podjetništva, nekaj 
izkušenj na tem področju sem pridobil kot 
predsednik Obrtnega združenja v Ptuju 
(sedanje obrtne zbornice). Prav tako sem se 
kot predsednik NK Drava dnevno soočal s 
športnimi aktivnostmi mladih.
S problemi lokalne samouprave pa se soočam 
dnevno, saj sem kot predsednik krajevne 
skupnosti sodeloval pri nastajanju občine, ki 
jo sedaj vodim kot župan.
Katere interese boste zastopali v državnem 
svetu?
V državnem svetu bom z veseljem in 
zagnanostjo zastopal interese lokalnih 
skupnosti bivše občine Ptuj, pa tudi interese 
lokalnih skupnosti nasploh. Menim, da bi si 
moral novi državni svet priboriti več 
pristojnosti, sam pa si bom prizadeval za boljši 
in hitrejši regionalni razvoj Slovenskih goric in 
Haloz. Prepričan sem namreč, da ta področja 
dobijo bistveno premalo finančnih sredstev in 
da bo država morala intenzivnejše poskrbeti, 
da veliki kompleksi obdelovalnih površin ne

bodo zarasli s plevelom.
Ali menite, da je naša država preveč 
centralizirana?
Na nek način je treba doseči decentralizacijo 
državnih ustanov in v Ptuju ustanoviti 
Kmetijsko gospodarsko zbornico.
Ptuj mora postati pokrajinsko središče, saj 
bomo samo na ta način dosegli več, predvsem 
pa nas ne sme biti strah podobnih ustanov. 
Devet občin iz bivše občine Ptuj je lep dokaz, 
saj razvoj v mestni občini Ptuj in v vseh ostalih 
občinah teče mnogo bolje in hitreje kot prej. 
Volitve so za vami, kaj bi dejali za konec? 
Vsem, ki so kakorkoli pomagali pri moji 
vključitvi na listo kandidatov za državnega 
svetnika, in elektorjem se ob izvolitvi v državni 
svet zahvaljujem z obljubo, da bom svoje 
poslanstvo opravil vestno in da bom uresničil 
obljube iz svojega programa.
Želim se zahvaliti tudi dosedanjemu 
državnemu svetniku g. Simonu Toplaku za 
uspešno delo v državnem svetu in za njegov 
velik prispevek pri razvoju naše občine, 
predvsem pa za prispevek pri razvoju 
kmetijstva v naši občini.
Ob novem letu želim vsem vesele božične 
praznike in srečno novo leto, saj je samo to 
porok za hitrejši gospodarski razvoj in za 
uresničitev mnogih želja na pragu 3. tisočletja.

Zmago Šalamun

\Z

ŽARNICA ZASVETILA V TREH 
GOSPODINJSTVIH

Ob hitrem razvoju infrastrukture v naši občini, 
ko je dobila večina gospodinjstev vodovodni 
priključek in telefon, smo se odločili, da 
pomagamo trem občankam, pri izgradnji 
električnega priključka. Med njimi je tudi naša 
najstarejša občanka. Za sofinanciranje teh

Marija Jurkovič Foto: Jam

priključkov smo zaprosili Center za socialno 
delo Ptuj, ki se je odzval s 30 % deležem 
vrednosti investicije. Del sredstev so prispevali 
lastniki obstoječih hiš, razliko pa smo zagotovili 
sami. Smo na pragu novega tisočletja, zato 
se mi je zdelo nujno, da slehernemu občanu, 
občanki zagotovimo vsaj najnujnejše.
Tako je letos zasvetila žarnica pri Mariji 
Jurkovič (najstarejša občanka), Mariji Majcen 
in Mariji Ambrož. Vsem trem želim posebno 
zdravja in svetle božične in novoletne praznike 
v siju žarnic in ne petrolejke.

Alojz Kaučič

OBVESTILO
Obveščamo občanke in občane občine 
Juršinci, da lahko napišejo prispevke 
za Novice Občine Juršinci, lahko so 
opremljeni tudi s fotografijami. 
Predvsem pričakujemo prispevke iz 
življenja in dela društev in vaških 
odborov v občini, pa tudi druge 
zanimivosti.
Prispevke oddajte na sedežu Občine 
Juršinci.

Uredniški odbor
\__________________________________/
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PRENOVLJENA 
MRLIŠKA VEŽICA
Posodobitev mrliške vežice smo planirali v letošnjem letu predvsem 
zato, ker obstoječa vežica ni bila funkcionalna in v zimskem času 
neuporabna.
Ko smo pričeli obnovo vežice, se je med delom pokazalo, da je treba 
zamenjati ostrešje in kritino. Tudi notranje zidove je bilo treba v celoti 
porušiti, da smo dobili notranje funkcionalne prostore.
Vežica je bila obnovljena v 24 dneh, res pa je, da so dela tekla skoraj 
24 ur na dan. Občani so dobili položnice za njihov prispevek (5000 
tolarjev), vendar je samo 30 % gospodinjstev svojo obveznost tudi 
poravnalo. Ker je vežica končana in predana svojemu namenu, občane 
lepo prosim, da položnice poravnate še letos. Občinski svet je že sprejel 
sklep o višini najemnine za vežico, ki je minimalna, in znaša 3.000 
tolarjev.

Aloja KaučiC

Prenovljena mrliška vežica Foto: Zmago

ŠPORTNO DRUŠTVO JUDO KLUB IURSINCI
Pomembno je, da se kot najuspešnejše ŠD Judo klub v občini Juršinci 
predstavimo javnosti, predvsem pa da predstavimo naše uspehe v 
letu 1997.
V prejšnji številki Juršinskih novic smo se na kratko že predstavili. Vseeno 
pa bi povedal, da je Judo klub (oziroma ŠD Juršinci) registriran kot 
samostojno društvo. Ustanovljeno je bilo 4. septembra 1997. Ustanovni 
člani so bili: Jože KRAMPELJ, Alojz KAUČIČ, Roman MATJAŠIČ, Leon 
GRAGER, Gregor MARIN, Stanko HORVAT, Jože SMOLAR, Ivan 
ŽAJDELA, Ivan HRGA, Andrej ČEH, Ivan RUS, Ignac HRGA, Franci 
KOKOL, Ivan PLOHL in Janez ZORKO. Naša predhodnica je sekcija 
Judo kluba Gorišnica.

Ker smo ugotavljali, da imamo v Juršincih trde in žilave mladince in pionirje, 
smo zaprosili trenerja g. Jožeta Marina iz Moškajnc, da nam pomaga pri 
nadaljnih aktivnostih za ustanovitev ŠD Judo klub Juršinci, predvsem pa 
pri športnem usposabljanju mladincev in pionirjev. Z našimi mladinci je 
delal že v času delovanja sekcije. Z uspešnim delom in doseženimi uspehi 
doma in v svetu se lahko s ponosom pohvalimo, vam, dragi občani, pa 
to predstavimo. Že februarja 1997 smo postali skupinski pionirski prvaki 
v R Sloveniji, s klubom Gorišnica pa smo na več tekmovanjih dosegli 
prva mesta (pokal Ptuja -1. mesto, pokal Samobor Hrvaška - 3. mesto), 
kot samostojen klub pa smo že drugič zapored medobčinski prvaki v 
Ptuju.
Odlične rezultate smo dosegli v Jesenicah (3. mesto), na ekipnih in 
posameznih tekmovanjih pa zelo dobre uvrstitve (na področnem 
tekmovanju in tekmovanju Nagaoka v Ljubljani). Skupno smo do sedaj v 
občino Juršinci prinesli 61 medalj.
Večino teh medalj so dosegli: Aleš HORVAT, Denis HRGA, Klemen 
HERGA, David SLODNJAK, David GRACER, Andrej KUHARIČ, Branko

Foto: Laura

PLOHL, Bojan KOVAČEC, Damjan FRAS, Andrej SAKELŠEK, Boštjan 
HORVAT, Jurij HORVAT, Matej HOLC, Dušan RIŽNAR, Roman 
MATJAŠIČ, David MATJAŠIČ, Andreja PLOHL, Klavdija LJUBEČ, 
Darinka HOLC, Martina FRAS, Marta ŠAMPERL, Martina Hrga in drugi. 
Posebno smo zadovoljni z doseženim rezultatom za svetovni pokal v 
Seulu, Južna Koreja, kjer je naš trener Jože MARIN v konkurenci 31 
držav dosegel 3. mesto in eno 5. mesto. Prav tako smo zadovoljni z 
rezultatom iz Basla v Švici, kjer je na tekmi za svetovni pokal dosegel 5. 
mesto.
Kot predsednik JK Juršinci in kot ustanovitelj sem skupaj s trenerjem in 
drugimi ustanovnimi člani vložil veliko truda, da smo v tako kratkem času 
dosegli tako velike uspehe v republiškem in svetovnem merilu.
Ni nam žal, da smo vložili ne samo veliko truda, ampak tudi veliko finančnih 
prispevkov. Te smo brez povračila prispevali iz svojih žepov.
Uspehi so tu, želeli pa bi, da bi se naše delo nadaljevalo, a je povezano z 
velikimi finančnimi sredstvi. Tega sami več ne zmoremo, zato predlagamo 
občini Juršinci, predvsem pa odboru za šport in kulturo, da se pri delitvi 
proračunskih sredstev namenjenih za šport vsaj delno obnašajo tako kot 
v drugih občinah, kjer so ŠD deležna teh sredstev glede na uspeh.
Mi smo te uspehe že pokazali doma in po svetu. Omenimo naj še, da je 
samo tekmovanje v SEULU stalo cca. 2000 DM. Skupnih stroškov v letu 
1997 pa je bilo že cca. 1.000.000 SIT.
Z veseljem bomo tudi v bodoče prinašali odlikovanja v občino Juršinci, 
vendar pa prosimo za razumevanje župana občine in občinski svet.

Predsednik $DJK Juršinci: 
Joče KRAM PEL!
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5. SLOVESNA - JUBILEJNA ZAHVALNA NEDELJA

ZAHVALA JESENI
ZAHVALA JESENI ali zahvala letu je čudovit praznik, ki zaključuje 
jesensko delo - vse dobro in slabo v letu, in ima globoke korenine pri 
nas v Juršincih. Posebej spoštljiv odnos imamo do naših pridelkov in 
izdelkov, ki jih ponazarjajo naše kraljice (kraljica kruha, vina, sadja, 
mleka itd.) Vse to je za naš kraj velik in pomensko bogat praznik, ki je 
povezan z zahvalno prireditvijo (blagoslov darov - zahvalna maša). 
To je praznik, ki je namenjen veselju ob zaključku celoletnega dela. To 
je oddih od kmečkega znoja na naši zemlji in od strahu, ko naš človek 
celo leto gleda v nebo in premišljuje kakšen bo pridelek, kakšna bo 
božja volja.
Letošnja letina je bila res posebna. Bogata lepih in obilnih pridelkov. 
Vsega je bilo zadosti - po prleško - prek zadosta.
Prleki smo znani kot dobrosrčni ljudje, ki imamo vedno vsega in za vse 
dovolj, četudi bi bilo vsega manj ali pa zelo malo. In sj>et bi se “ta 
pravi” Prlek veselil - “hvala Bogi, da se še ni kaj hujšega zgodilo.” 
Ampak letos se je bilo res treba posebej razveseliti zelo bogate in obilne 
letine: krompirja, koruze, pšenice, fižola, sadja in grozdja ter polnih 
kleti dobrega vina.
Zato je prav, da smo letošnje jubilejno leto naredili še bolj slavno. 
Darove smo prinesli v cerkev k zahvalni maši, ki jo je vodil g. prof. dr. 
Stanko Ojnik skupaj z našim g. župnikom Štefanom Časarjem. Darove 
so med mašo ob darovanju prinašali na oltar iz vseh 13 vasi, skupaj z 
našimi kraljicami, ki so letos pripravile razstave po oltarjih.
GLAVNI OLTAR: Kraljica jeseni - Kraljica lovrenške fare - z vsemi 
jesenskimi pridelki,
JANEZOV OLTAR: Kraljica kruha - s krušnimi dobrotami iz Zagorc, 
KRIŽEV OLTAR: Kraljica vina - z vinom in grozdjem iz Sakušaka, 
ROŽNOVENSKI -MARIJIN OLTAR so bogato okrasili krajani Kukave s 
svojo Kraljico sadja.
Razstave so bile lepe - letošnja posebnost, ki je široko odmevala tudi 
izven meja naše občine.
Letošnja KRALJICA SIRA, ki prihaja iz vasi Dragovič, je obširno opisala 
svojo vas in delo v kmetijstvu in mlekarstvu ter priporočala zdravo 
osnovno prehrano z mlekom in mlečnimi izdelki.
V povorki so Dragovičarji in Hlapončani prikazali opravila, s katerimi

Tako so predstavili Dragovičani svoj hlev

pridemo do mleka: od travice, krme - kopice, do dela z živalmi v hlevu 
- molže - pa do mleka in končnih izdelkov - skute, sirnih namazov, 
sirov, do znanih prleških gibanc.
Tako je tudi mlekarska kraljica dosegla svoj namen. V Juršince je prišlo 
veliko mlekarjev, še več pa strokovnjakov s področja mlekarstva, 
predstavnikov ministrstva in Biotehniške fakultete.
Na razpravi (okrogli mizi) na temo SLOVENSKO MLEKARSTVO OB 
VSTOPU V EVROPSKO UNIJO so sodelovali najvidnejši predstavniki 
stroke in politike. Organizator okrogle mize je bil predsednik Odbora 
za kmetijstvo Simon Toplak, na okrogli mizi so poleg mlekarjev - kmetov, 
predstavnikov slovenskih mlekarn sodelovale tudi pomembne osebnosti

g. Ciril Smrkolj - minis
ter za kmetijstvo; dr.
Jože Osterc, dr.
Bogdan Perko, doc.dr.
Slavica Golc vsi iz 
Biotehnične fakultete,
Miro Stržaj, dipl. ing. - 
predsednik Združenja 
slovenskih mlekarn,
Univerza Maribor,
Kmetijska fakulteta, g.
Tumpej iz OZVŽ Ptuj, g.
Rednak iz KIS-a, mag.
Tina Volk, župani 
sosednjih občin, 
poslanci državnega 
zbora in državni 
svetniki.
Popoldanski program 
smo nadaljevali s 
humoristom 
Matjašičem, ki je orisal in ovrednotil vrednost pridelkov - posebno kruha 
in vina. S pšeničnim klasjem je blagoslovil unikatne zlate prstane - 
delo zlatarne Diane Toplak iz Maribora, ki so jih prejele kraljice, na njih 
so simboli pridelka, katerega so predstavljale.
Letošnja posebnost je bila, da smo med dosedanjimi kraljicami izbrali 
tudi občinsko kraljico - za dobo 5 let - za občinske potrebe 
(predstavljanje občine).

Izvolitev občinske kraljice

Dosedanje kraljice
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Verjetno smo v Sloveniji prva občina, ki ima občinsko kraljico. S tem 
smo hoteli povzdigniti naš kraj v širšem pomenu občin v Sloveniji. 
Prireditev ZAHVALA JESENI je za naš kraj IZVIRNA-ohranitev kmečke 
kulturne dediščine (po besedah prof. dr. Dušice Kunaver) pomeni 
ohranitev kraja (z izvirnostjo) za naslednjih 100 let.
Tudi pohval, priznanj in nagrad na letošnji prireditvi ni manjkalo. 
Priznanja za 5 - letno delo pri prireditvi ZAHVALA JESENI so prejeli 
sponzorji, pobudniki, prvi organizatorji in posamezniki iz vasi, ki so 
prikazali največ izvirnih običajev in prejemali prve nagrade. Že tretjič 
zapored so podelili priznanja in nagrade za najlepše urejene cvetoče 
domove v Občini Juršinci.
Okrog 70 domov je prejelo pohvalno priznanje za lepo urejene cvetoče 
domove, 12 hiš za dodatno cvetoče vrtove in 10 hiš za triletno prvo 
mesto v vasi.
Letošnje 1. mesto v občini sta si razdelila dva doma (v Juršincih in

Tako so se pripeljale kraljice

Sakušaku).
Zadovoljstvo je bilo še toliko večje, ker nas je obiskalo veliko ljudi od 
drugod, posebej iz Ptuja, kamor so se naše kraljice že nekaj dni prej

Kraljice pri ptujskem županu

odpeljale s turističnim vlakom in Ptujčane z županom na čelu povabile 
v Juršince na našo prireditev.
V Ptuju so bile prisrčno sprejete, in so v nagovorih opisale svojo delo s 
pridelki na deželi, v košarah pa izročile svoje darove.
December je. Mesec, ki je poln veselja in pričakovanja in je namenjen 
največjemu in najlepšemu družinskemu prazniku - RASTI DRUŽINE 
(rojstvu otroka).
V tem tihem pričakovanju Vam želim blagoslovljene božične praznike 
ter srečno, zdravo in zadovoljno NOVO LETO 1998.

Za organizacijski odbor prireditve 
__ ZAHVALA JESENI

Marta TOPLAK

UREDBA 0 VNOSU RASTLINSKIH HRANIL V TLA
Vladaje v uradnem listu (28. novembra 1996) izdala Uredbo o vnosu 
rastlinskih hranil v tla, ki določa maksimalne letne vnose rastlinskih 
hranil v tla na celotnem območju Slovenije.
Letni vnos rastlinskih hranil pri gnojenju z živalskimi gnojili ne sme 
presegati mejnih vrednosti za rastlinska gnojila:

Rastlinsko hranilo Mejna vrednost letnega vnosa
V kq/ha

Dušik (N) 210
Fosfor, izražen kot P205 120
Kalij, izražen, kot K?0 300

Število GVŽ na kmetiji izračunamo na podlagi podatkov o teži 
posamezne vrste domače živali:

Domača žival GVŽ /žival Povprečna teža v kg
Krave,telice (500 kg žive teže) 1,0 500
Goveji pitanci, voli 1,0 500
Biki 1,4 700
Teleta, pitanci 0,4 200
Mlado govedo, 1 - 2 leti 0,7 350
Teleta 0,15 75
Konji 1,2 600
Žrebeta 0,5 250
Ovce in koze 0,1 50
Plemenske svinje 0,34 170
Plemenski merjasci 0,34 170
Prašičji pitanci 0,13 65
Tekači 0,032 15,5
Pujski 0,007 3,5
Perutnina 0,005 2,5

Zgoraj navedeno ne velja v primeru, če na kmetiji količina živalskih 
gnojil, porabljenih v enem letu, ni večja od količine gnojil, ki nastanejo 
v tem obdobju pri reji 3 GVŽ, če gre za govedo, ali 2 GVŽ, če gre za 
rejo prašičev ali rejo perutnine.
GVŽ ali število glav velike živine je merilo za vrednotenje obsega reje 
domačih živali: 1GVŽ = 500 kg žive teže živali.
Primer izračuna:
Kmetija ima 2 goveja pitanca 2 * 500 kg = 10OOkg

3 plemenske svinje 3 * 170 kg = 510 kg
SKUPAJ 1510 kg

1 GVŽ = 500 kg žive teže živali 
1510 kg: 500 = 3,02 GVŽ
V primeru, da kmetija razpolaga z večjimi količinami živalskega gnoja 
od dovoljenih, mora zagotoviti prodajo presežka drugim lastnikom 
kmetijskih zemljišč, gnoj predelati, ga v različnih oblikah prodati ali 
odstraniti na drug način (skladno s predpisi o ravnanju z odpadki). 
Uredba prepoveduje tudi vnašanje organskih ali rudninskih gnojil na 
gozdna zemljišča, razen v primeru presajanja sadik ali sajenja, 
spodbujanja in utrjevanja rasti na brežinah ob cestah in v raziskovalne 
namene na področjih, ki so za to določena.
Gnojenje z gnojnico in gnojevko je prepovedano:
- na tleh zasičenih z vodo, prekritih s snežno odejo, na velikih strminah, 
kjer gnojevka odteka po površini, na zamrznjenih tleh ter na vodnih 
zemljiščih;
- na kmetijskih zemljiščih brez zelene odeje (od 15. novembra do 15. 
februarja) in
- na stavbnih zemljiščih.
Kmetijska gospodarstva imajo od te objave (Uradni list št. 68/96) pet 
let časa, da na svojih kmetijskih površinah uskladijo gnojenje z živalskimi 
gnojili in ustrezno uredijo gnojišča in greznice za skladiščenje.
Nadzor nad izvajanjem določb izvajajo inšpektorji pristojni za kmetijstvo.

Manfred JAKOP, inž. kmetijstva
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OBČNI ZBOR DRUŠTVA GOSPODINJ
Poročilo:
Naše društvo je pričelo z delom decembra pred dvema letoma in v 
tem času imamo občne zbore. Začetni cilji so bili veliki in dobri. Geslo 
našega delaje: zaživeti, zbližati se, izmenjavati izkušnje, izpopolnjevati 
se, se izobraževati, skratka gospodinjstvo ovrednotiti in mu dati mesto, 
ki mu v naši družbi pripada; pripraviti v Sloveniji prvi in edinstveni praznik 
z geslom: PRIDNA GOSPODINJA - PRIJETEN DOM - ZDRAVA 
DRUŽINA, torej ovrednotiti gospodinjstvo. S tem namenom seje naše 
delo pričelo, se razvija in se nadaljuje.
Ob lanskem občnem zboru smo bile zadovoljne z uresničenim 
programom. Izpeljale smo ga kot piko na i, tako smo zapisale v lansko 
poročilo. Prav tako je bilo letos. Ves začrtani program, poln naših želja, 
smo realizirale razen prostorov za gospodinje. To so še vedno le naše 
želje.
Na lanskem občnem zboru smo si zadale te naloge:
- pripraviti se na 2. gospodinjski praznik s predstavniki in strokovnjaki 
s področja gospodinjstva v Sloveniji,
- priti do svoje noše - obleke gospodinje,
- izpopolnjevati se v kuhanju, posebno v programu sadnih dobrot,
- nadaljevati z izdelavo domačih ročnih del in
- v praksi pokazati delo s cvetjem.
Vse to smo tudi realizirale.
V lanskem adventnem času smo se pripravili na božič s peko božičnih 
dobrot: sadnega kruha, potic in božičnih venčkov itd.
Ves zimski čas smo se izpopolnjevale v peki sadnih dobrot in sadnega 
aranžerstva z mentorico gospodinjske šole v Svečini. Prav tako smo 
pekle pletenice in bosmane. Velik poudarek smo dale tudi domači obrti
- vezenju. Nekaj naših gospodinj je opravilo tečaj za ročno vezenje na 
Ptuju, ostale članice so izdelovale prtičke in stenske srčke doma - z 
našo domačo mentorico Juliko Kolarič. Spomladi smo opravile 
predavanje o vzgoji in razmnoževanju cvetic v vrtnariji v Mezgovcih, 
kjer smo se lahko izkazale pri pikiranju lončnic. Ogledale smo si tudi 
razstavo cvetja v Volčjem Potoku.
Veliko dela smo imele tudi z načrtovanjem oblek, po katerih bi bilo 
naše društvo razpoznavno, saj smo iskale motiv podoben obleki 
zavetnice gospodinj Sv. Marte. Tudi to smo materialno in finančno 
izpeljale in tako postale res prave gospodinje.
Vneto smo se pripravljale tudi na 2. gospodinjski praznik. Pritegnile 
smo tudi strokovnjake s področja gospodinjstva iz cele Slovenije in 
gospodinje iz sosednjih občin - ptujske, ormoške in prekmurskih.
Na gospodinjskem prazniku (na okrogli mizi) je bilo govora o zdravi 
prehrani, o osnovi kuharstva in kuharstvu nasploh. Zelo bogato razstavo 
sadnih dobrot je odprla kraljica sadja. Delček razstave smo posvetili 
tudi našim ročnim delom in razstavi različnih kuharskih knjig. Tudi 
kulturni program, na katerega smo se pripravile same (z igrico), se je 
navezoval na sadne dobrote. S tem praznikom smo povzdignile naše

Gospodinje ob drugem gospodinjskem prazniku
rolo: Kosi

Iz razstave Foto: Zmago

gospodinjstvo daleč naokrog. Na sam gospodinjski dan (29. julij) pa 
smo se gospodinje odpeljale na izlet v Prekmurje, kjer smo zaključile 
gospodinjski program.
Naše gospodinje so se vključile tudi v tekmovanje v žetvi, ki je potekalo 
pri Sv. Duhu - Sv. Jurij. Zasedle so 2. in 3. mesto v tekmovanju žanjic. 
PLAN ZA LETO 1998
Začeto delo v našem društvu dopolnjujemo, razvijamo in hkrati 
ustvarjamo nove programe, predvsem v zimskem času: kuhanje, ročna 
dela ter različna predavanja.
- Pripravile se bomo na 3. gospodinjski praznik Z JEDMI NAŠIH BABIC,
- da bomo še bolj prepoznavne, bomo letos izvezle tudi rute,
- nadaljevale bomo z našimi osebnimi prazniki, GODOVNIMI DNEVI, s 
simboli - darili gospodinjstva,
- ker prehajamo v tretje leto našega delovanja, moramo začeti razmišljati 
o svojem društvenem praporu,
- iskali bomo prostor ali lokacijo za gospodinjski dom.
Med našimi članicami naj živi lep, spoštljiv odnos in dosti razumevanja.

Predsednica društva: 
Marta TOPLAK

NAŠ PRISPEVEK K 
RAZVOJU KRAJA

OO LDS Juršinci, je v letu 1997 izpeljala veliko aktivnosti, tako na 
političnem kot na družbenem področju. Če omenimo samo nekatere: 
sodelovanje z Občino Juršinci (preko svetnikov iz vrst 00 LDS Juršinci 
in odborov), aktivnosti ob volitvah v državni svet ipd.
00 LDS Juršinci je na zboru članov in članic januarja 1997 leta sprejela 
sklep, da del finančnih sredstev nameni za sponzoriranje športne 
dejavnosti na področju občine Juršinci.
Na prošnjo SD "Željka” Juršinci smo sponzorirali nakup standardne 
zračne pištole za mednarodni program, saj njihovi rezultati na regijski 
in državni ravni obljubljajo vrhunske rezultate in to predvsem v mladinski 
konkurenci. Glede na njihovo uspešnost bomo te vrste sponzorstva, 
če bo le mogoče, nadaljevali tudi v prihodnje.
Z akcijami, katerih namen je razvijanje športne kulture v občini Juršinci, 
bomo nadaljevali tudi v prihodnje, vendar smo pri tem odvisni od volilnih 
rezultatov, saj vsak glas, pridobljen na občinskih volitvah, prinese večja 
finančna sredstva.
Člani 00 LDS Juršinci se bomo tudi v letu, ki je pred nami, aktivno 
vključevali v delo in življenje Občine Juršinci.
00 LDS Juršinci želi vsem občanom vesel božič in uspešno ter 
zadovoljstva polno novo leto 1998.

OO LDS Juršinci
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JANEZ PUH - ČLOVEK, IZUMITELJ, TOVARNAR

16. decembra so učenci, učitelji, Juršinčani in gostje izvedli kulturno 
uro na temo Janez Puh - človek, izumitelj, industrijalec. Slovesnost je 
potekala v OŠ Juršinci, ki jo je obiskoval tudi Janez Puh. Ob tej 
priložnosti je zgodovinski arhiv iz Ptuja pripravil napovedno razstavo 
za predstavitev projekta o Janezu Puhu, ki ga vodi Kristina Šamperl 
Purg iz Zgodovinskega arhiva Ptuj.
Ob tej priložnosti je Kristina Šamperl Purg povedala, da bodo 19. julija 
1999, ob 85. letnici smrti Janeza Puha, pripravili celostno razstavo, 
leto prej pa naj bi izšla monografija o njem. Nosilec projekta je 
Zgodovinski arhiv Ptuj.

Rojstna hiša Janeza Puha v Sakušaku pri Juršincih. Orginal last družine Zidarič, 
Sakušak pri Juršincih

Župan občine Juršinci Alojz Kaučič je ob tej priložnosti povedal, da 
bodo v OŠ uredili spominsko sobo, spominsko sobo in delavnico pa 
tudi v nekdanjem gospodarskem poslopju Puhove domačije. Občinski 
svet je že sprejel Odlok o zaščiti Puhove domačije.
Življenjepis Janeza Puha povzemamo po katalogu, ki gaje letos izdal 
Zgodovinski arhiv Ptuj, ta pa ga je povzel po prof. inž. Albertu Struni, ki 
je leta 1963 izdal publikacijo o Janezu Puhu:
Janez Puh je bil rojen 27. junija 1862 kot sin želarja Franca Puha in 
matere Neže roj. Cizerl iz Oblačeka 79, v občini Sakušak pri Juršincih 
(Sv.Lovrenc v Slovenskih goricah ). Janez je imel dva brata in sestro: 
Martina, Franca in Marijo. Puhovo domačijo je prevzel mlajši brat Franc. 
Janez je obiskoval enorazredno osnovno šolo pri sv. Lovrencu v 
Slovenskih goricah. 12 let star se je pričel v Rotmanu pri Kranerju učiti 
za ključavničarja, uk nadaljeval v Ptuju in Mariboru in učno dobo končal 
pri mojstru Geršaku v Radgoni.
Kot “vandrovec” je odšel na običajno strokovno izpopolnjevanje po 
svetu, da bi se še temeljiteje izučil in spoznal kaj novega. Pot ga je 
vodila preko Dunaja v Nemčijo, od koder se je vrnil leta 1882.
1882 -1885 je služil vojaški rod pri artiljeriji, kjer si je poglobil svoje 
strokovno znanje kot mehanik in postane prvi ključavničar v polku. 
1885 se za stalno naseli v Gradcu, pri mojstru Luschneiderju popravi 
neudobna in nevarna kolesa, imenovana “mišolin” (Michaujev 
visokokolesnik) in razmišlja o konstrukcijskih izboljšavah. Pri mojstru 
Alblu pa te izboljšave izdela: zniža okvir, vgradi vanj dvoje enako velikih 
koles s krogličnimi ležaji, zadnje kolo sta gnala oba pedala z verigo. 
Albin in Puh pričneta s proizvodnjo koles, ki jim Puh da današnjo obliko. 
1889 se Puh osamosvoji in ustanovi prvo delavnico v Annenstrasse. 
Ustanovi podjetje “Styria Werke", ki izdela kolo z imenom “Styria", to 
dosega v hudi konkurenci v letih od 1893 -1895 na mednarodnih dirkah 
odlične rezultate, na prvo mesto pa pride na sloviti vožnji od Bordeauxa 
do Pariza.
1899 kolesarski tovarnar VVerner in Puh kupita stari mlin v južnem delu 
Gradca in v njem se začne prava tovarniška proizvodnja koles. 
Ustanovitev Puhovih tovarn z imenom “Erste Steiermarkische 
Fahrradfabrik Johann Puch. A.G."
1901 prvo motorno kolo iz tovarne Puh z uporabo bencinskega motorja. 
1903 patentira napravo za nastavljanje vžiga pri eksplozijskih motorjih 
in izdela svoj prvi avtomobil, leta 1904 pa predstavi izboljšanega.

1906 dirkač Nikodem 
z dvocilinderskim 
motociklom osvoji na 
Gordon - Bennettovih 
dirkah v Franciji 
rekord s povprečno 
hitrostjo 77 km/h, 
kakršnega ni zmogel 
do tedaj nihče na 
svetu.
1909 prijavi patent za 
štirivaljni eksplozijski 
motor z dvema 
paroma zrcalno se 
gibajočih batov.
V tem letu poleti 
vodljivi zrakoplov “
Estaric I” s Puhovim 
25 - konjskim mo
torjem, ki je prope
lersko gred poganjal 
preko verige. Po 
nesreči nad Semme
ringom leta 1912, ki 
ga je močno priza
dela, se neha 
ukvarjati s področjem 
letalstva.
1911 Puh prvič resno zboli in znancu hudomušno napiše: “Motor v 
mojih prsih je že zastarele konstrukcije in popušča v vrtljajih.”
1912 zaposluje Puhova tovarna 1100 delavcev, izdela 16000 koles, 
300 motociklov in 300 avtomobilov.
Intezivno delo in napori poslabšajo Puhu zdravje, umakne se iz podjetja, 
le risalne in konstrukcijske delavnice ostanejo njegov svet.
Po letu 1912 preživlja svoj prosti čas v konjušnici in se posveti jahalnemu 
športu.
Do leta 1914 je razvil Puh 21 različnih avtomobilskih tipov.
19. junija 1914 ga v Zagrebu po končanih konjskih dirkah zadene srčna 
kap. Pokopljejo ga v Gradcu. Njegova smrt je ostala v javnosti 
neopažena, saj se je pričela prva svetovna vojna.
Puhova tovarna se po njegovi smrti razvija naprej v sklopu koncerna 
Steyr-Daimler-Puch.

Zmago Šalamun

Utrinek iz napovedne razstave o Janezu Puhu v OŠ Juršinci
Foto: Zmago Šalamun
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